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Adventi ablakok Pusztazámoron

Idén immár negyedik alkalommal élő adventi naptárra 
emlékeztetnek az ablakok a faluban. A várakozás izgalma 
igazi közösségi élménnyé változik azzal, hogy 24 napon át 
más-más házon kereshetjük az aznapi számmal feldíszített 
ablakot. Testi-lelki egészséget szolgáló sétálóprogram ez 
ilyentájt kicsinek, nagynak, hiszen a friss levegő mindenki-
nek ajánlatos, és a keresés élménye még gazdagabbá teszi 
ezeket az együtt töltött pillanatokat. Sokan évek óta része-
sei a játéknak, de mindig akad új jelentkező, aki szívesen 
csatlakozik a kezdeményezéshez. 

Az adventi készülődésben bárki részt vehet, a jelentke-
zőknek csak arról kell gondoskodniuk, hogy ki legyen vi-
lágítva a feldíszített, utcáról jól látható ablak vagy kapu, 
egészen szentestéig. Sétálás közben olyan élményben van 
részünk, mintha az adventi naptár ablakait nyitogatnánk. 

A dekorációs ötletek tárháza kimeríthetetlen, készülnek 
díszek üvegfestéssel, krétafilccel, papírból, mézeskalácsból 
stb. Kicsik-nagyok örömmel készülnek, több helyen teával, 
forralt borral vagy a ház elé kirakott mézeskaláccsal, sza-
loncukorral várják a vendégeket. Napjainkban talán még 
nagyobb szükség van az ilyen lélekfrissítő, közösségépítő 
kezdeményezésre, ami örömöt és reményt ad, hogy élni jó!

Az, hogy hol lehet megtalálni az aznapi aktuális abla-
kot, mindennap 15 óra körül kikerül a Zámor rámol Face-
book-oldalra. A sétálók, ha megtalálják az ablakot, fényké-
peket készítenek és felteszik az oldalra – előre is köszönet 
nekik. Karácsonykor montázst készítünk a képekből, így 
egyben lehet gyönyörködni az az évi csodákban.

Idén először szavazással megválasztjuk a legszebb abla-
kot, a nyertes ajándékcsomagban részesül. Folyamatosan 
lehet csatlakozni, tehát egészen december 23-áig várom a 

jelentkezéseket, hiszen még szenteste is lehet díszíteni ab-
lakot, ha kedvünk tartja. Minél több helyszín van egy nap, 
annál jobb. Amennyiben valaki szeretné feldíszíteni egy 
számmal az ablakát, várom a hívásokat a 30/397- 0051-es 
telefonszámon, vagy a Facebookon privát Messenger-üze-
netben.

Szőke Szilvia 
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Áldott, békés karácsonyt és egészségben, sikerekben gazdag, boldog új 
esztend t kívánunk Pusztazámor valamennyi lakójának!  

Pátrovics Benedek  dr. Újházi Miklós 
polgármester   jegyz  
 

Pusztazámor Községi 
Önkormányzat Képvisel -testülete 
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– Polgármester úr, hogyan indult a 
település, illetve az önkormányzat 
számára a 2023-as esztendő?

– Hála istennek, a korábbi években 
tomboló koronavírus-járvány lecsen-
gett, így visszatérhettünk a „normál 
munkarendbe”. A képviselő-testület 
Zámoron mindig arra törekedett, hogy 
az elért eredmények megőrzése, illet-
ve lehetőség szerint növelése, a tele-
pülés jó színvonalú működtetésének 
fenntartása, a felelős, kiegyensúlyozott 
gazdálkodás legyen a fő vezérlőelv, ezt 
tartottuk szem előtt az idén is. Legau-
tentikusabb példája ennek a szenny-
víztisztító telepünkkel kapcsolatos 
döntésünk. Ismert, hogy a zámori víz- 
és szennyvíztisztítási igények megnö-
vekedése miatt elengedhetetlenné vált 
a telep korszerűsítése. A teljes rekonst-
rukció mintegy 250-300 millió forintos 
beruházás lenne. Az ÉTV Kft. szak-
mai véleményének kikérése után úgy 
döntött a testület, hogy nem vágunk 
bele a teljes felújításba – ami meglévő 
tartalékaink teljes felélésével járna –, 

hanem egy olyan ideiglenes műsza-
ki átalakítást végzünk el, amely révén 
mintegy 5-6 évig biztosítható a telep 
biztonságos üzemeltetése, és amely az 
átfogó rekonstrukciónak csak mintegy 
a felébe kerül. A beruházást saját erő-
ből oldjuk meg, mivel e célra nem írtak 
ki pályázatot a közelmúltban.

– A települési önkormányzatok 
egyik meghatározó bevételi forrása 
az iparűzési adó? Hogy áll e téren 
Pusztazámor?

– Az itt bejelentett vállalkozások 
által befizetett iparűzési adó fontos 
részét képezi a költségvetésünknek. 
A testület kiemelt célkitűzése, hogy a 
kialakított gazdasági-kereskedelmi te-
rületünkre vállalkozásokat telepítsünk 
le. Jelenleg két cég működik itt és fizet 
iparűzési adót, de még mintegy 6-7 
üres telek vár vásárlóra. A tapaszta-
latok szerint a vállalkozások zömmel 
az autópálya melletti telephelyeket ré-
szesítik előnyben, de reméljük, hogy 
előbb-utóbb a mi területeinkre is lesz 
jelentkező. Egy idetelepülő vállalko-
zás nemcsak a bevételeinket növelné, 
hanem vélhetően új munkahelyeket is 
teremtene a zámoriaknak.

– Ma a sajtóban szinte állandó 
téma a köznevelés helyzete, állapota. 
Hogy állunk Zámoron e tekintetben?

– Információim szerint három pe-
dagógus távozott a közelmúltban az 
iskolából, remélem, hogy mielőbb 
sikerül pótolni őket. Ismert, hogy az 
iskolánkat át kellett adnunk üzemelte-
tésre a Tankerületnek, míg az óvoda 
teljes mértékben a „miénk maradt”. 
Szerencsésnek mondhatja magát az 
új üzemeltető, hiszen az átadás előtti 
időszakban telepítettük a napeleme-
ket, alakítottuk ki a geotermikus fűtést, 
így egy igen kedvező energiafelhasz-
nálású épület került a kezelésükbe. 
Természetesen igyekszünk ugyano-
lyan édesgyermekünknek tekinteni az 
iskolát, mint az óvodát, így a kisebb 
javításokat, karbantartásokat továbbra 
is elvégezzük az épületen.

– Hogyan alakulnak az osztály-, 
illetve csoportlétszámok az intéz-
ményben?

– Az iskolások mintegy 40 százalé-
ka zámori gyermek, a többiek a kör-
nyező településekről járnak ide. Mivel 
igen jó a híre az intézménynek, nem 
gond a meghatározott osztálylétszá-
mok kialakítása. Az óvodások szinte 

„Zámor továbbra is olyan legyen, ahol jó élni” 
Évzáró beszélgetés Pátrovics Benedek polgármesterrel

Már hagyomány, hogy lapunk utolsó, decemberi számában megkérdezzük 
településünk polgármesterét az elmúlt év főbb eseményeiről és a jövő eszten-
dővel kapcsolatos tervekről.

PUSZTAZÁMORI PILLANATKÉP
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száz százalékban zámoriak. Mivel a 
közétkeztetés biztosítása önkormány-
zati feladat, arról mi gondoskodunk. 
A gond, hogy a konyhánk kapacitása 
véges, jelenleg a teljesítőképesség ha-
tárán van. 

– Az idei években rekord infláci-
óval kellett szembesülnünk, jelen-
tősen megemelkedtek a megélhetési 
költségek. Érzékelnek szociális jel-
legű gondokat a településen?

– Egyelőre nem történt nagyságren-
di változás a szociális segélyek, támo-
gatások terén. A beérkező kérelmeket 
a Szociális Bizottság vizsgálja meg és 
dönt a kérelmek ügyében, valamint 
a polgármesternek is van e célra fel-
használható kerete. A jogos igényeket 
igyekszünk kielégíteni. Ilyenkor, télvíz 
idején többen nyújtanak be igényt 
tűzifára. Korábban nagyobb meny-
nyiséget vásároltunk és tároltunk be, 
így van lehetőségünk fát biztosítani 
a rászoruló lakosoknak. A képvise-
lő-testület továbbra is fontosnak tart-

ja a jó tanuló diákoknak biztosított 
ösztöndíjrendszer fenntartását, amely 
erősítheti a fiatalok településünkhöz 
való kötődését és természetesen csök-
kentik a családok terheit. Ugyancsak 
támogatjuk a kiemelkedően teljesítő 
fiatal sportolóink versenyzését, kül-
földi utazásait, hisz ezzel elősegítjük 
fejlődésüket, valamint jó hírét viszik 
Pusztazámornak a világban.

– Milyen tendenciák tapasztalha-
tók a közösségi élet területén?

– Közművelődésszervezőnk, Kiss 
Ágnes sajnálatos elvesztését követően 
a közművelődésszervezői és a könyv-
tárosi feladatok ellátása megbízá-
sos jogviszony keretében biztosított. 
Nemzeti ünnepeink megünneplése 
mellett ez évben is sikeresen megren-
deztük a zámoriak által megszokott és 
kedvelt programokat, köztük a Három 
falu két keréken kerékpártúrát, a Falu-
napot, a Szent Mihály-napi tűzgyúj-
tást, és természetesen decemberben 
ismét megtartjuk közös karácsonyi 
ünnepségünket is. Az önkormányzat 
által kezdeményezett és rendezett 
program mellett számos régi és új 
civil kezdeményezéssel is találkozha-
tunk, amelyek kisebb-nagyobb baráti 
csoportokhoz, illetve a Zámor Rámol 
Facebook-csoporthoz kötődnek. Örü-
lünk ezeknek, mert színesítik közsé-
günk életét, közelebb hozzák egymás-
hoz az itt élő embereket.

– Polgármester úr, mit vár a hama-
rosan induló 2024-es esztendőtől?

– Mint a beszélgetés kezdetén jelez-
tem, a képviselő-testület legfontosabb 

feladatának azt tartja, hogy sikerüljön 
megőrizni Pusztazámoron az elmúlt 
évtizedekben elért eredményeket, 
színvonalat, és továbbra is meg tudjuk 
tartani a községet szép, zöld, polgár-
barát településnek. Zámor továbbra 
is olyan legyen, ahol jó élni. Azt kí-
vánom így, az év vége felé közeled-
ve, hogy mielőbb fejeződjenek be a 
jelenleg zajló háborúk, konfliktusok. 
És mivel jövő júniusban helyhatósági 
választások is lesznek Magyarorszá-
gon, azt is kívánom: a pusztazámori 
embereknek sikerüljön olyan testüle-
tet választani, amely továbbra is a te-
lepülés fejlődését, az itt élők boldogu-
lását kívánja szolgálni. E gondolatok 
jegyében kívánok áldott karácsonyt 
és békés, sikeres új esztendőt minden 
kedves pusztazámori lakosnak.

Kiss Zoltán

ZÁMOR KEDVELT RENDEZVÉNYE A FALUNAP

HANGULATOS PINCE TELEPÜLÉSÜNKÖN

ADVENTI ABLAK KÖZSÉGÜNKBEN
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Az év vége a számvetés és a jövő esz-
tendőre vonatkozó tervek megfogal-
mazásának ideje. Milyennek látta a 
2023-as esztendőt térségünk ország-
gyűlési képviselője? A Zámori Hírek 
kérdéseire dr. Aradszki András vála-
szolt.

Tisztelt Képviselő Úr! Hogyan jel-
lemezné választókerülete települé-
seinek – Diósd, Érd, Pusztazámor, 
Sóskút, Tárnok és Törökbálint – hely-
zetét a 2023-as esztendő végén?

– Immár 13 éve polgári-keresztény 
kormányzás folyik Magyarországon, 
aminek lényege az, hogy egy önálló, 
szuverén és stabil gazdasági-pénzügyi 
lábakon álló, független országot hoz-
zunk létre. Ehhez meg kellett erősíteni 
a polgári középréteget, megszabadíta-
ni az önkormányzatokat a 2010 előtti 
kormányok által rájuk erőltetett hite-
lektől, a családokat a deviza-adósság-
tól, az országot pedig az IMF-nek és a 
Világbanknak való elkötelezettségtől. 
A kormány átvállalta az eladósodott 
települések adósságát, így az önkor-
mányzatok felszabadultak a terhek 
alól. 2015 után országos kormányza-
ti terv szerint megszületett a Modern 
Városok Programja, amely Érd nagy-
mértékű fejlődésének megkezdését 
jelentette. Ezzel együtt járt a környező 
települések fejlődése is, hiszen a la-
kosságot a járási központ ellátottsága 
és modernizálása az egész választó-
kerület területén érintette: elősegítette 
az ügyek gyorsabb és kényelmesebb 
intézését, a családok könnyebb bol-
dogulását stb. Minden településen 
fejlesztettük az óvodákat, iskolákat, 
sőt újakat is építettünk. Sportpályák, 
uszodák épültek, és még sorolhatnám 
a MVP keretében megvalósult fej-
lesztéseket. A kormányablakok révén 
könnyen elérhetővé vált a hivatalos 
ügyintézés is. És akkor még nem emlí-
tettem a legnagyobb és legsikeresebb 
érdi projektet, a csatornázás megva-
lósítását. Mindezek kihatottak és ma 
is kihatnak a környező települések la-
kóinak komfortérzetére is. 

– Mennyire látja biztosítottnak az 
érintett önkormányzatok működé-

sének, a települések fejlesztésnek 
anyagi feltételeit? Véleménye szerint 
mit tehet, kell tennie az államnak és 
mit a helyi önkormányzatoknak?

– Hála Istennek és a pénzügyi-gaz-
dasági kormányzatnak, Magyarország 
uniós viszonylatban is jól teljesít, a 
GDP-nket tekintve az első egyhar-
madban vagyunk. Az előrejelzések 
szerint 2024-ben legyőzzük az inflá-
ciót és a gazdasági mutatóink még 
jobbak lesznek. Az állami beruházá-
sok, amelyek a háború miatt tolód-
tak, hamarosan megvalósulhatnak, 
így a kormányzat folytatni tudja a 
fejlesztéseket. Az önkormányzatok-
nak nagy feladat, hogy biztosítsák a 
helyi fejlődést, illetve a már meglévő 
intézmények és infrastruktúra fenn-
tartását. Ennek érdekében növelni 
kell az adóbevételeket, de nem a la-
kosság megsarcolásával, hanem első-
sorban az iparűzési adó bevételeinek 
növelésével. Ezt úgy tudják elérni, ha 
létrehozzák, illetve bővítik saját ipa-
ri parkjaikat. A vállalkozások, cégek, 
üzemek helyi „bevonzása” a telepü-
lések vezetőinek feladata. Amilyen 
mértékben ez sikerül, olyan mérték-
ben lesz az adott településnek saját 
forrása (pl. utak, járdák, játszóterek 
építésére), illetve nő a munkalehető-
ség is. Ez azt is eredményezheti, hogy 
kevesebben fognak ingázni a főváros 
és a lakóhelyük között, ami pedig a 
forgalmi problémák csökkenéséhez 
is vezethet. Mindig hangsúlyoztam, 
hogy pártpolitikai hovatartozástól füg-
getlenül mindegyik polgármesterrel 
hajlandó vagyok tárgyalni és segíteni 
őket a településük érdekeit szolgáló 
ügyekben. Amelyikük keres, az meg-
talál. Számos példa volt erre eddig 
is, minden oldalról. Sajnos van olyan 
településvezető is, aki nem él ezzel a 
lehetőséggel. 

– Pusztazámor választókörzetének 
legkisebb, ugyanakkor számos szem-
pontból – közel állandó lakosság-
szám, stabil költségvetés – legjobb 
helyzetben lévő települése. Mi a 
véleménye Zámorról? Milyen a kap-
csolata a községgel, a település ve-
zetésével? Kértek-e Öntől valamely 
ügyben segítséget az elmúlt időszak-

ban? Van valamilyen ötlete, javaslata 
Pusztazámor jövőbeli fejlesztésével 
kapcsolatban?

– Pátrovics Benedek polgármes-
ter urat nagyon régóta ismerem, és 
munkáját 2014 óta folyamatosan tá-
mogatom. Kedvelem Pusztazámort, 
rendezvényein rendszeresen részt 
veszek, figyelemmel kísérem a tele-
pülés életét – és úgy érzem, ezt a la-
kosság értékeli. Apróbb ügyekben itt 
is tudtam segíteni, de hála Istennek a 
hétköznapi ügyekben a település szé-
pen elkormányozza magát, ahogyan 
ez dolga is. A fejlődés útját és a fej-
lesztések konkrét elképzeléseit – ép-
pen az önkormányzatiság jegyében 
– nekik kell kitalálni, kidolgozni. Ha 
ez megvan, akkor tudok én segíteni. 
Amennyiben az önkormányzat vagy a 
polgármester úr ilyen ügyekben meg-
keres, szívesen állok rendelkezésre. 
Ez minden településre vonatkozik. 

– Háborúk, feszültségek jellemez-
ték a 2023-as esztendőt. Milyen gon-
dolatokat fogalmaz meg a most záru-
ló, illetve a hamarosan induló évvel 
kapcsolatban?

– Alapvetően fontos, hogy helyreáll-
jon a béke. Nem szabad gerjeszteni a 
háborúkat, és nem szabad egyik vagy 
másik fél mellett elköteleződni. Mi 
nem drukkolunk egyik oldalnak sem, 
mi magunknak drukkolunk, nekünk 
Magyarország és a magyar lakosság 
érdekei az elsők. Nagyon remélem, 
hogy ezt a Vatikánon és Magyaror-
szágon kívül most már a többi ország 
is be fogja látni. Egy háborúnak soha 
sincs igazi győztese, a háborúval min-
den elvész, amit eddig a magyarok 
nehéz munkával felépítettek. Nekünk 
a béke az érdekünk, minden áron. 
Nehéz évünk volt, és remélem, hogy 
jövőre javul a helyzet minden érte-
lemben.

Pusztay Sándor

Év végi számvetés
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Anyakönyvi hírek
(2022. november–2023. november)

Újszülöttek

Név Édesanya neve Születési dátum
Tomozer Olívia Somogyi Claudia 2022. 12. 30.
Wágner-Márton Wágner Réka 2023. 01. 23.
Vilmos
Juhász Lora  Mühl Hajnalka 2023. 02. 23.
Major Oliver Török Vanda 2023. 03. 10.
Varga Miron Szokolai Bettina 2023. 09. 15.
Szávuly Júlia Gangl Éva 2023. 09. 27.
Zomborszki Mira Pálma Czabajszki Pálma 2023. 10. 09.
 Nikolett

Elhunytak

Gyarmati Károlyné, született Babai Mária (1942)
Sipos Ferenc József (1948)
Takács Ferenc (1942)
Makai István (1969)
Varsányi László Jenő (1948)
Vidák Józsefné, született Csóli Márta (1933)
Madari András Gábor (1962)
Kiss Istvánné, született Holinszki Magdolna Juliána (1939)
Békési Géza Miklós (1940)
Marton Istvánné, született Oláh Terézia (1930) 

Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, 
hogy az önkormányzat az előző 
évek gyakorlatához hasonlóan idén 
is meghirdette az „A” és „B” típusú 
Bursa Hungarica ösztöndíjpályáza-
tot. Az önkormányzat nyitottan áll 
a tanulni vágyó fiatalok támogatása 
előtt. Eddig minden alkalommal biz-
tosított pénzügyi keretet az ilyen jel-
legű támogatások finanszírozására a 
költségvetésében. 

Ebben az évben négy fő nyújtott 
be „A” típusú, egy fő pedig „B” típu-
sú pályázati anyagot és vitte sikere-
sen végig a rendszeren.

A pályázóknak egy online felü-
leten – regisztrációt követően – le-
het jelentkezniük az ösztöndíjra. A 

megfelelően kitöltött pályázati űrla-
pot kinyomtatva és aláírva, eredeti 
példányban kell az önkormányzat 
felé leadni, a szükséges igazolások-
kal együtt. Amennyiben adateltérés 
tapasztalható a benyújtott anyagban 
és a szükséges igazolásokon, és a 
lehetőségként biztosított hiánypótlás 
elmarad, abban az esetben a pályá-
zat nem elfogadható és sikertelennek 
kell minősíteni.

De jelen esetben a jelentkezők 
pályázata sikerrel zárult. Így „A” tí-
pusú ösztöndíj esetén a tanulók az 
önkormányzat által megítélt havi 
5000 Ft összegű támogatásban ré-
szesülhetnek, 10 hónapon keresztül 
(két egymást követő tanulmányi fél-

év). A „B” típusú ösztöndíj esetében 
pedig szintén havi 5000 Ft összegű 
támogatásban részesül a jelentke-
ző, de 3×10 hónapon keresztül (hat 
egymást követő tanulmányi félév). A 
Bursa Hungarica többszintű támoga-
tási rendszer, így az önkormányzati 
ösztöndíjrész azzal megegyező mér-
tékben intézményi ösztöndíjrésszel 
egészül ki. Az intézményi összeg-
határt az oktatásért felelős miniszter 
évente közzéteszi.

Ezúton kívánunk sok sikert és kitar-
tást a tanulóknak tanulmányaik ered-
ményes elvégzéséhez!

Pusztazámor Községi 
Önkormányzat 
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Évzáró gondolatok, kicsit rendhagyóan

Nehéz feladatot rótt rám az újság szer-
kesztője. Azt kérte, hogy próbáljam 
értékelni az évet jegyzői szemmel. 
Esetleg adjak némi kitekintést a jövő 
évre. A feladat azért nehéz számom-
ra, mert különböző jellegű feladatkör-
ben tapasztalt problémákról, esetleg 
eredményekről kellene egy összesze-
dett, közérthető cikket közreadni. 

Köszönet a munkatársaknak

A jegyzőnek többes szerepe van, hi-
szen azon kívül, hogy Pusztazámor 
jegyzőjeként dolgozom, ugyanezt a 
feladatot ellátom Sóskúton is, termé-
szetesen nem egyedül. Szerencsére 
számíthatok munkatársaimra mind-
két településen. Közös hivatal lévén 
több olyan kolléga van, aki mindkét 
falu lakosait szolgálja munkájával 
– gondolok itt az anyakönyvvezető-
re, a gazdasági részleg dolgozóira, a 
lakcímnyilvántartással és a szociális 
ügyekkel foglalkozó munkatársaimra. 
Elöljáróban nekik szeretnék köszöne-
tet mondani a 2023-ban végzett mun-
kájukért!

Nehézségek a napi munka során

A jegyzőnek nemcsak az önkormány-
zatok feladatainak ellátásában van 
szerepe, hanem különböző államigaz-
gatási hatósági feladatai is vannak. 
Ha röviden akarok fogalmazni, akkor 
azt mondhatom, hogy jegyzői szem-
pontból ez az idei év aránylag köny-
nyű volt. Mindenképpen könnyebb, 
mint az előző – járványokkal és kor-
látozó intézkedésekkel terhelt – évek. 
De ahogy a klasszikus vicc mondja: 
„Hogy vagy? Jól. Kicsit bővebben! 
Nem jól!” Ezzel arra próbálok utalni, 
hogy számos problémába ütköztünk a 
munkánk során. Olyanokba, amelyek 
elsősorban nem helyben keletkeztek, 
viszont a zámori lakók életét is nehe-
zebbé tették. 

Csak néhány kiragadott példát sze-
retnék ennek alátámasztására mon-
dani. Az építésügyi hatóság vagy az 

állami főépítész olyan hatásköröket 
kapott meg az elmúlt években, ame-
lyek korábban helyben intézendő 
ügyek voltak. Beszéljünk akár építke-
zésről, telekalakításról. Olyan jogér-
telmezéssel, joggyakorlással végzik a 
munkájukat, ami nélkülöz bármiféle 
méltányosságot, rugalmasságot. Ezt 
azok a zámoriak érthetik csak igazán, 
akik különböző ügyeikben elutasító 
határozatokat kaptak az állami ható-
ságoktól. Úgy, hogy a döntést hozó 
szervek az ún. merev, szűkítő jogér-
telmezést használják, és akár egy szó 
hiányára alapítanak elutasító döntést. 
Ráadásul ezekben az ügyekben még 
segítséget sem tudok adni a hozzám 
fordulóknak, mert már arra is volt 
példa, hogy az önkormányzat által 
kiadott hivatalos nyilatkozatot sem 
vették figyelembe, sőt virágnyelven 
megüzenték, hogy vegye tudomásul 
az önkormányzat, övék a hatáskör, 
majd ők eldöntik, mi a helyes. 

Sajnos ahhoz is hozzá kellett szok-
nia a zámoriaknak, hogy a korábbi né-
hány napos ügyintézés egyre többször 
néhány hétre, akár több hónapra nyúlt 
el. Nem mindig azok az ügyintézők 
hibáztathatóak, akik a távolban dol-
goznak, mert úgy telepítenek járási, 
megyei szintre feladatokat, hogy nem 
biztosítanak ehhez megfelelő hátteret. 
Történt olyan feladat-átcsoportosítás 
is a közelmúltban, amelyben olyan 
szervezet kapott meg 187 településre 
érvényes hatáskört, amelynek ehhez 
az első évben mindössze két embere 
volt. Tehát azt kell mondjam, hogy 
sajnos nehezebbé vált az emberek 
helyzete. Azt természetesen tovább-

ra is hangsúlyozom, hogy hozzám 
és munkatársaimhoz bárki fordulhat 
tanácsot, tájékoztatást kérve, legjobb 
tudásunk szerint igyekszünk segíteni.  

Az akár évente több alkalommal vál-
tozó jogszabályok sajnos folyamatosan 
szűkítik az önkormányzatok mozgáste-
rét. Erre egyetlen példát mondok. Ha 
van egy településen tanya építésre ki-
jelölt terület, akkor bizonyos nagyságú 
telkek esetében nem az számít, hogy 
a helyi szabályzat szerint hogyan lehet 
tanyát építeni, mert azt felülírta egy 
országos szabály. Tehát a fejünk felett 
úgy gondolták, hogy ne a zámoriak 
mondják meg, hogy mi a tanya és ho-
gyan lehet építeni, majd mi megmond-
juk, mert mi jobban tudjuk. Több ilyen 
problémát is sorolhatnék, de most már 
ideje, hogy pozitívabb dolgokról is szá-
mot adjak. 

Saját erőből fejlesztjük szennyvíz-
tisztítónkat

Az idei év egyik legnagyobb eredmé-
nyének azt tartom, hogy a pedagógu-
sokat érintő nagyon komoly törvényi 
változás hatását helyben tompítani 
tudtuk, így az önkormányzat fenn-
tartásában lévő óvodából egyetlen 
dolgozó sem távozott az új törvény 
miatt. A környező településeken volt 
erre példa, így azt mondhatom, hogy 
az óvodánk kollektívájának megtartá-
sa jogosan minősíthető eredménynek. 
Remélem, 2024-ben is meg tudjuk 
őket tartani! 

Az önkormányzat idén nem végzett 
kifejezetten látványos fejlesztést. En-
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nek két oka volt. Az egyik, hogy még 
a szokásos pályázatokat sem írták ki, 
tehát nem volt mire induljunk. Illetve 
azon a pályázaton, amelyen részt tud-
tunk venni, nem nyertünk. Ez a Ma-
gyar Falu Program keretében, járda-
építés támogatására kiírt pályázat volt, 
amelyben a pályázatunkat jónak érté-
kelték, de forráshiány miatt tartaléklis-
tára kerültünk. Illúzióink nincsenek, a 
korábbi években decemberben min-
dig a tartaléklista megszüntetéséről 
döntöttek. Valószínűleg ez vár ránk 
idén is. Most írtak ki új pályázatot, 
december és január között lehet be-
nyújtani, amelyen szeretnénk indulni, 
és az óvodai játszóudvart, pontosab-
ban a játszóeszközöket tervezzük en-
nek segítségével teljesen megújítani. 
Bízunk benne, hogy itt sikerrel járunk 
és a jövő év első felében megvalósít-
hatjuk az elképzelést. 

A másik ok, ami miatt nagyon lát-
ványos fejlesztést nem tapasztalhat-
tak az idén, a polgármester úr által is 
említett szennyvíztisztító rekonstruk-
ciója. Ez már idén nagyon sok tízmil-
lió forintjába került a falunak és még 
fog is kerülni, úgy, hogy a szükséges 
pénzt önerőből kell előteremtsük, 
mert pályázati forrás erre évek óta 
nincs és 2024-ben sem várható. Na-
gyon fontos beruházás, de szemmel 
alig látható, hiszen a meglévő tisztító 
felújításáról beszélünk, azaz nem egy 
üres telken húznak fel új épületet. Et-
től két eredményt remélünk. Az egyik, 
hogy jó néhány évig a jelenlegi igé-
nyeket stabilan ki tudja szolgálni úgy, 
hogy a megtisztított és a természetbe 
kibocsátott szennyvíz minden köve-
telménynek meg fog felelni. A másik, 
hogy előkészíti a kapacitás későbbi 
bővítését, megteremti annak alapját. 
A polgármester úr is említette a vele 
készült interjúban, hogy megpróbál-
juk az ipari parkunkat minél előbb 
benépesíteni, hogy ezzel munkahe-
lyeket teremtsünk és adóbevételeinket 
növeljük. Jelenleg folynak egy élelmi-
szertermékeket csomagoló üzem épí-
tési munkái, a tulajdonos tervei szerint 
jövőre már működni fog. Aktívan ke-
resünk további beruházókat. 

A lakossági együttélésben, toleran-
ciában, egymás elfogadásában fo-
lyamatosan romlik a helyzet. Olyan 
kérdésekkel találkozom, amelyek ko-
rábban nem voltak jellemzők. Példá-

ul mezőgazdasági területen hétvégén 
végzett munka zaja miatt panaszolják 
be a szomszédot, sok évvel ezelőtt 
ültetett fa árnyéka válik szomszédvi-
szályt kiváltó okká, vagy a szomszéd-
ban tartott állat hangja, hogy csak né-
hány példát említsek. Sajnos Zámor 
sem kivétel ez alól. Viszont azt öröm-
mel kell mondjam, hogy a környék-
beli átlagot figyelembe véve nálunk 
kevesebb ilyen probléma van. Úgy 
tűnik Zámoron kicsit megértőbbek, 
elfogadóbbak az emberek. Remélem, 
ez így is fog maradni! 

Számomra is öröm, hogy a járvá-
nyos évek elmúltával újabb helyi ön-
kéntesek által szervezett programok-
kal bővült a közösségi élet – ilyen volt 
például a Halloween-party. Sőt, már 
azzal is megkeresték az önkormány-
zatot, hogy jövőre újra szeretnék 
megrendezni a szüreti felvonulást és a 
szüreti bált. Az önkormányzat minden 
jó ötletre nyitott, minden szabadidős 
programot szervező személy vagy 
társaság számíthat az önkormányzat 
segítségére. 

Választásra készülünk

Jövő évben előrehozott időpontban 
lesz megtartva az önkormányzati vá-
lasztás – október helyett júniusban, 
az Európai Parlament képviselőinek 
választásával azonos napon. A 2019-
ben megválasztott tisztségviselők, 
képviselők mandátuma októberig fog 
tartani, csak a választást hozták előre. 
Hivatalos indokolás szerint költségta-
karékossági okokból. Nagyon remé-
lem, hogy az európai parlamenti vá-
lasztás országos kampánya nem fogja 
beárnyékolni a helyi önkormányzati 
választást. Zámoron az utóbbi ÖT(!) 
választáson kiemelkedően korrekt 
módon zajlott a kampány a faluban. 
Bízom a zámori választókban, hogy 
ezt a szép hagyományt fogják folytat-
ni jövőre is.

Azt gondolom, hogy a következő 
években a helyi önkormányzatoknak 
is kicsit gondolkodásmódot, súlypon-
tokat kell változtatni. Nem hagyhat-
juk figyelmen kívül a most már egyre 
egyértelműbb bizonyítékokkal alátá-
masztott klímaváltozást. Egyetlen falu 
sem él burokban, minden hatást ér-
zünk. Gyerekkoromban szinte nem ta-

lálkoztam saras esővel, talán tízévente 
egyszer. Akkoriban ritkán fordult elő, 
hogy a Szaharából idesodort port ta-
láltam az udvaron vagy az autók tete-
jén. Viszont szinte minden télen sok-
szor tudtunk szánkózni. Ma egy kicsit 
fordított a helyzet. Többször lehet 
találkozni messziről idesodort porfel-
hővel, mint hóval. Tehát a következő 
5-10 évben az önkormányzatoknak 
olyan feladatokat is meg kell próbál-
ni megoldani, amelyek nem hoznak 
azonnal látható hasznot, de lehet, 
hogy gyermekeinknek, unokáinknak 
segíthetünk jobban felkészülni a rájuk 
váró problémák leküzdésére. 

Persze, nyilván fontos, hogy egy falu 
láthatóan épüljön, szépüljön, min-
den évben legyen valami új. Legyen 
pezsgő közösségi élet, legyenek ren-
dezvények, szabadidős programok, 
és lehetőség szerint ezek legyenek 
ingyenesek, fizesse az önkormány-
zat, mert kevés ember engedheti meg 
magának, hogy belépőjegyet vásá-
roljon. Vagy ha megengedheti, nem 
biztos, hogy akarja. Tehát az a jó, ha 
van minden és ingyen. Viszont a jövő 
nemzedékre is gondolnunk kell, és 
olyan dolgokba is be kell fektetnünk 
pénzt a következő években, amiknek 
látható eredményei lehet, hogy csak 
középtávon fognak jelentkezni. 

Nehéz dolog a szemléletváltás, de 
néha szükséges. Többezer éves mon-
dás, hogy egy folyón akkor kell át-
kelni, mikor odaérünk a partjára. Azt 
gondolom, hogy Földünk, ezen belül 
hazánk és szűkebb hazánk, Zámor 
esetében ma már nem támaszkodha-
tunk kizárólag erre a régi bölcsesség-
re, ha azt akarjuk, hogy Zámor 15-20 
év múlva is olyan falu legyen, ahol jó 
élni. 

Köszönjük az együttműködést!

Végezetül szeretnék köszönetet mon-
dani minden zámorinak, hogy hoz-
zájárult ennek a szép kis falunak a 
működéséhez, életéhez. Kívánok 
mindenkinek meghitt, békés ünnepe-
ket és egy olyan jövő évet, amely nem 
lesz rosszabb az ideinél. És ehhez kí-
vánok még mindenkinek jó egészsé-
get, mert ennél fontosabb nincs!

Dr. Újházi Miklós
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A közelgő önkormányzati választás első 
jele, hogy új Helyi Választási Bizottsá-
got (HVB) kellett választani. Felkéré-
semre a HVB eddigi tagjai újra vállal-
ták a megbízatást. Ez különösen azért 
öröm, mert egy összeszokott, az elmúlt 
évek feladatai során megedződött,  

mindenki által ismert – és úgy gondo-
lom, elismert – csapat fogja lebonyolíta-
ni a jövő évi extra terhelést jelentő fela-
datot. Ez a feladat az Európa Parlament 
képviselőinek, a helyi önkormányzatok 
polgármestereinek, képviselőinek, a 
megyei önkormányzatok képviselőinek 

ugyanarra a napra, 2024. június 9-ére 
(vasárnap) kitűzött választása. 

A képviselő-testület határozatával a 
HVB tagjának választotta Árvainé Baj-
ner Mónikát, Fuzik Bélánét, Hornyák 
Szilviát, Szilágyi Tibornét és Toldi Ti-
bornét. Mivel a bizottság öt évre lett 
választva, azaz mandátuma előrelát-
hatóan 2028 végéig tart, szükség le-
het póttagokra is, erre a pozícióra a 
testület Dalocsa Károlyt és Kiss Istvánt 
választotta meg. 

A HVB tagjai, póttagjai lapzárta utá-
ni időpontban esküt tesznek és ala-
kuló ülést tartanak, amelyen elnököt 
és elnökhelyettest választanak. Ezt 
követően a bizottsággal kapcsolatos 
adatokról (elnök, elnökhelyettes sze-
mélye, elérhetőségek stb.) közleményt 
jelentetünk meg az önkormányzat 
honlapján. A bizottság székhelye a 
Községháza lesz, elérhetőségeik a hi-
vatali telefon és a hivatal egyik e-mail 
címe lesznek. 

Dr. Újházi Miklós,
a Helyi Választási Iroda vezetője      

Pusztazámor Községi Önkormányzat ivartalanítási akciót 
hirdet, 2023. október 1.– 2024. december 31. között Pusz-
tazámor község területén élő, állandó bejelentett lakcím-
mel rendelkező lakók számára.

Az akció célja, hogy az önkormányzat támogatást nyújt-
son a kutyák és a macskák ivartalanítására.

Az elvégzett ivartalanítás költségei közül az állatorvos ré-
szére számla ellenében kifizetett díjak 50%-a, de legfeljebb:

Fajta/
méret

Szuka 
kutya

Kan kutya Nőstény 
macska

Kandúr 
macska

40 kg 
alatti

30 000 Ft 24 000 Ft 20 000 Ft 15 000 Ft

40 kg 
feletti

36 000 Ft 30 000 Ft – –

Az akcióra a Polgármesteri Hivatalban lehet jelentkezni
hétfőn 8:30-tól 15:00-ig
szerdán 8:30-tól 15:00-ig
pénteken 8:30-tól 11:00-ig

a hivatal titkárságán, valamint e-mailben a titkarsag@
pusztazamor.hu címen.

A jelentkezéskor a következő adatok megadására van 
szükség:

– tulajdonos neve, lakcíme, elérhetősége
– kutya, macska neme, termete
– állatorvos által kiállított számla

Érdeklődni a következő telefonszámon lehet:
0623/347-438

Önkormányzat

Tájékoztatás a Helyi Választási Bizottságról

Ivartalanítási akció Zámoron
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Képviselő-testületi határozatok

39/2023. (IX. 25.) számú 
képviselő-testületi határozat

Pusztazámor Községi Ön-
kormányzat Képviselő-testü-
lete úgy dönt, hogy a Bursa 
Hungarica ösztöndíjpályázat 
2023/2024. évi fordulójához 
csatlakozik. Az ösztöndíjpá-
lyázat keretében a követke-
zőkben meghatározott pályá-
zatok támogathatók:

Az „A” típusú pályázati ösz-
töndíj időtartama 10 hónap, 
azaz két egymást követő tanul-
mányi félév.

A támogatás összege havi 5000 Ft.
A „B” típusú pályázati ösztöndíj 

időtartama 3×10 hónap, azaz hat egy-
mást követő tanulmányi félév. 

A támogatás összege havi 5000 Ft.
A képviselő-testület valamennyi ér-

vényesen pályázó részére biztosítja 
az ösztöndíjat. Felhatalmazza a pol-
gármestert a pályázatok eredményé-
nek megállapítására és valamennyi 
szükséges intézkedés megtételére.

Határidő: szükség szerint
Felelős: polgármester, jegyző

40/2023. (IX. 25.) számú 
képviselő-testületi határozat

Pusztazámor Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
Hornyák Szilvia részére a Pusztazá-
mor, Petőfi Sándor utca 27. szám alat-
ti ingatlanon található 69 m2 hasznos 
alapterületű önkormányzati bérlakást 
Hornyák Szilviával fennálló munka-
viszonyára való tekintettel, szolgálati 
lakásként további egy év határozott 
időre bérbe adja 2023. november 1. 
napjától. A lakbér mértékét a képvi-
selő-testületnek a lakbér mértékét 
megállapító hatályos rendeletében 
foglaltaknak megfelelően kell megál-
lapítani. 

A képviselő-testület felhatalmazza a 
polgármester a bérleti szerződés meg-
kötésére.

Határidő: 2023. november 1.
Felelős: polgármester, jegyző

41/2023. (IX. 25.) számú 
képviselő-testületi hatá-

rozat

Pusztazámor Községi 
Önkormányzat Képvise-

lő-testülete mérlegel-
ve a pozitív és negatív 
hatásokat, valamint az 
önkormányzat által az 

üzemeltetésre fizetendő 
havi díj mértékét, úgy 
dönt, hogy Pusztazámor 
községben nem kezde-

ményezi önkormányzati 
anyagi szerepvállalást igénylő 

formában ATM bankautomata telepí-
tését. 

42/2023. (IX. 25.) számú 
képviselő-testületi határozat

Pusztazámor Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete a kapott árajánlat-
ban rögzített összeg ismeretében úgy 
dönt, hogy nem alakít ki nyilvánosan 
és ingyen használatható internetes 
szolgáltatás (wifi) lehetőséget a Koro-
da-kertben.

44/2023. (X. 9.) számú 
képviselő-testületi határozat

Pusztazámor Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
eladja az 1/1 tulajdonát képező, a 
Pusztazámori 485/8 hrsz. alatt nyil-
vántartott, kivett beépítetlen terület 
minősítésű, 1883 m2 nagyságú ingat-
lant a SeaFood Hungary Halnagyke-
reskedések Kft. részére. Az ingatlan 
vételárát 9 151 380 Ft + 27% ÁFA, 
azaz bruttó 11 622 253 Ft-ban hatá-
rozza meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza 
a polgármestert valamennyi szüksé-
ges intézkedés megtételére, ideértve 
az adás-vételi szerződés megkötését 
is.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

45/2023. (X. 9.) számú 
képviselő-testületi határozat

Pusztazámor Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az 
„Ifjúsági zarándoklat Medjugorjéba” 
program utazási költségeihez 60 000 
Ft támogatást nyújt. 

A képviselő-testület felkéri a pol-
gármestert és a jegyzőt, hogy gon-
doskodjon a kifizetésről a 2023. évi 
költségvetés civil támogatásokra elkü-
lönített keret terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

46/2023. (X. 9.) számú 
képviselő-testületi határozat

Pusztazámor Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete a 2023. II. féléves 
munkatervét az alábbiak szerint mó-
dosítja:

A munkatervből törli az október 16-
ára tervezett ülést.

A november 13-ai ülés tervezett na-
pirendjei a következők 

1./ Beszámoló a Napköziotthonos 
Óvoda 2022/2023 nevelési évéről és 
a 2023/2024 nevelési év kezdésének 
tapasztalatairól. 

Előadó: Szoloszkáné Lepnyák Alíz 
óvodavezető

2./ Előterjesztés a 2023. évi költség-
vetés módosítására. 

Előterjesztő: Pátrovics Benedek pol-
gármester

3./ Tájékoztatás a szennyvíztisztító 
biológiai műtárgyának felújításáról, 
valamint a Tárnok–Sóskút–Pusztazá-
mor vízellátását javító puffertározó 
létesítésének aktuális kérdéseiről.   

Felkért előadó: Jónás József műszaki 
szolgáltatási igazgató

Érd és Térsége Víziközmű Kft. 

Zárt ülés keretében egyéni szoci-
ális kérdésben született határozat: 
43/2023. (IX. 25.) számú képvise-
lő-testületi határozat.

 Pátrovics Benedek Dr. Újházi Miklós 
 polgármester  jegyző
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Őszi program az oviban

November 10-e, péntek rendhagyó 
nap volt az ovi életében, hiszen Már-
ton-napi nyílt délelőttöt tartottunk 
mindkét csoportban.

Kezdésként kézműves foglalko-
zások keretében az ovisok a lelkes 
szülőkkel és a kistesókkal különféle 
alkotásokat készíthettek: lámpásokat, 
libabábokat. Ezt követően a mulatság 

az óvoda udvarán folytatódott, ahová 
megérkezett az esemény fő vendége 
is egy bátor liba személyében, akit a 
gyerekek megetettek, megsimogattak. 
Sőt kipróbálhatták a kukoricamorzso-
lást is, a hangulatos fotósarokban pe-
dig szebbnél szebb családi, ovis fotók 
készültek. És hogy a vigasság teljes 
legyen, egy kis „eszem-iszom” zsíros-
kenyérrel és teával láttunk vendégül 
mindenkit.

Szabó Ágnes

Köszönjük az áldozatos munkát
Ezúton is szeretnénk köszönetet 
mondani Patóné Hradil Adrienn Ka-
talinnak, hogy 13,5 évig állt gyerme-
keink és az intézmény rendelkezésé-
re. Adrienn 2010 áprilisában lépett 
az Andreetti Károly Általános Iskola 
és Művészeti Iskola kötelékébe. Pe-
dagógusi munkáját Sóskúton kezd-
te, majd néhány hónap után, 2010 
szeptemberétől Pusztazámoron dol-
gozott tovább.

A 2019/20-as tanévben felkérték a 
pusztazámori tagintézmény vezető-
jének, mely beosztásban négy évig, 
2023. október 15-éig dolgozott.

Köszönjük a kitartását és áldozatos 
munkáját. Emlékezzen jó érzéssel a 
Pusztazámoron töltött évekre. To-
vábbi munkájához sok sikert, meg-
becsülést kívánunk! 

Pusztazámor Községi 
Önkormányzat
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Halloween Kastélybuli

Ezen fórumon is szeretnék 
köszönetet mondani minden 
kedves szülőtársamnak, aki 
lehetővé tette, hogy az októ-
beri Halloween Kastélybulit 
meg tudjuk rendezni. Több 
mint 60 kg édességet hoztatok 
házhoz, amiből kb. 260 gye-
rek részesült. Az állomások is 
kitettek magukért, jár a taps 
nekik is, éppúgy, ahogy dr. 
Horváth Endrének és Dj. Lolónak, akik szuper dj-szettjük-
kel remek hangulatot teremtettek az est folyamán.

A rendezvénynek otthont adó Öreg Tölgy Kastély-Foga-
dó – Krajcsovics Olivér nagylelkű felajánlásának köszön-
hetően – remek helyszínként szolgált. Megemlíteném itt, 
hogy Bali Dávid átgondolt rendezvényszervezésének kö-
szönhetően 30 rászoruló, nagycsaládos kisgyerek ingyen 
vehette igénybe a kastély parkjában felállított körhintát, 
ami ismét bizonyítéka annak, hogy egymással karöltve 
„régi zámori” és „új zámori” akár együtt lehet ZÁMORI. 

Jövőre ugyanitt! 
– kettergabi –

Ünnepnapok és hosszú 
hétvégék 2024-ben

2024-ben három egynapos, „ledolgozós” hétvége is lesz: 
augusztus 3-án, december 7-én és december 14-én. Ez 
azzal függ össze, hogy jövőre három olyan ünnepnap is 
lesz, ami keddre vagy csütörtökre esik, és az így megadott 
négynapos hétvége egy napját máskor kell ledolgozni.

Háromnapos hosszú hétvégék 2024-ben

2023. december 30–31. és január 1. – szombat, va-
sárnap, hétfő

2024. március 15–16–17. – péntek, szombat, vasárnap
Május 18–19–20. – szombat, vasárnap, hétfő
November 1–2–3. – péntek, szombat, vasárnap

Négynapos hosszú hétvégék 2024-ben

Március 29–30–31 és április 1. – péntek, szombat, va-
sárnap, hétfő

Augusztus 17–18–19–20. – szombat, vasárnap, hétfő, 
kedd

Hatnapos hosszú hétvége 2024-ben

December 24–25–26–27–28–29. – kedd, szerda, csü-
törtök, péntek szombat, vasárnap

Nemzeti ünnepek 2024-ben

A kifejezetten magyar ünnepek közül 2024-ben március 
15-e péntekre, október 23-a pedig szerdára esik, eze-
ken a napokon nem kell dolgozni. 2024-ben az állama-
lapítás ünnepe, tehát augusztus 20. keddre esik.

Húsvét – Nagypéntek 2024-ben március 29-re esik, 
így március 29–30–31. és április 1. napjai alkotják majd 
a húsvéti, négynapos hosszú hétvégét.

Pünkösdi hétvége – Pünkösdhétfő május 20-ra esik, 
így május 18–19–20. napjai alkotják majd a háromna-
pos hosszú hétvégét.

Mindenszentek – November 1-je péntekre esik, így 
november 1–2–3. napjai alkotják majd a háromnapos 
hosszú hétvégét.

Karácsony – A piros betűs ünnepek 2024-es meg-
szemlélésekor sokan a karácsonyi ünnepek megterve-
zését tartják a legfontosabbnak. 2024 karácsony eseté-
ben négy munkanapra eső munkaszüneti napot jelent 
majd, mivel december 24. keddre, december 25. szer-
dára, december 26. csütörtökre, december 27. pedig 
péntekre esik. Ez azt jelenti, hogy december 24–25–
26–27–28–29. alkotja majd a maratoni, hatnapos hosz-
szú hétvégét.

Szilveszter – Szilveszter 2024-ben keddre, 2025 újév 
napja szerdára esik majd. 
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Egy őszi napon aján-
lotta figyelmembe 
dr. Fekete Zsuzsanna 
Páli Anna: „A Szend-
rey-majortól Pusz-
tazámorig” című 
könyvét. Jómagam 

nem ismerem közelebbről a szerzőt, 
csupán néhányszor találkoztam vele. 
Ugyanakkor, tekintve, hogy mindig is 
érdekeltek az életrajzi regények – noha 
egy kétéves gyermek mellett igen kevés 
alkalom adódik egy könyv elolvasására 
–, belefogtam. A kötet ajánlója beava-
tott a kiadvány elkészülésének kulissza-
titkaiba is, miszerint Panni néni élőszó-
ban előadott, hangfelvételre rögzített 
élettörténetét gépelték le és formálták, 
szerkesztették könyvvé. Csatlakozom 
a Zámori Hírekben korábban közzé-
tett olvasói véleményekhez: valóban 
letehetetlen a könyv, sok érdekességet 
tartalmaz.

Ahogyan haladtam az olvasással, 
meglepődve tapasztaltam, hogy Panni 
néni lánya, dr. Halustyik Anna a pénz-

ügyi jogi tanárom volt (ti. a Pázmány 
Péter Katolikus Egyetem Jog- és Állam-
tudományi Kar Pénzügyi Jogi Tanszé-
ken oktatott 1997-től 2017-ig), valamint 
ő volt a konzulensem az évfolyam-
dolgozatom (A vámigazgatási bírság 
mint leggyakoribb vámjogi szankció; 
elkészítés éve: 2017) kidolgozásakor. 
A diplomamunkámat  (Küzdelem a 
készpénzellenőrzésben; elkészítés éve: 
2020, konzulens: dr. Halász Zsolt) is 
a tanárnőhöz készültem írni, az élet 
azonban közbeszólt, dr. Halustyik 
Anna sajnos egy kórházi fertőzés miatt 
elhunyt. Noha a tanárnővel csupán a 
konzultációk és vizsgák során találkoz-
tam és személyesebb kapcsolat kialakí-
tására nem volt lehetőségünk, de már 
ezen alkalmakkor is kiváló szakember-
nek és rendkívül segítőkész embernek 
ismertem meg. Mélyen megrendített a 
halálának híre. Sajnos az Úr viszonylag 
kevés időt adott neki…

A könyv olvasása közben rácsodál-
koztam arra is, hogy Panni néni is-
merte Palotai Károly olimpiai bajnok 

magyar labdarúgót. Az említett kiváló 
sportoló fia Palotai Zsolt egyebek-
ben az egyik legismertebb magyar 
lemezlovas (személyes kedvenceim 
egyike), aki az elektronikus zenén 
belül a drum and bass és breakbeat 
egyik magyarországi meghonosítója, 
elismert művész. (A cikk leadása után 
érkezett a szomorú hír: Palotai Zsolt 
november 18-án tragikus hirtelenség-
gel elhunyt – A szerk.)

A fentieket összegezve mindenkinek 
javaslom: vegye kézbe a szóban for-
gó könyvet, mert könnyen olvasható, 
emészthető; rengeteg érdekességet le-
het benne felfedezni a helyi sajátossá-
gokról, másrészt – tekintve, hogy csu-
pán 160 oldal – hamar be lehet fejezni 
(nekem kettő alvásidő alatt sikerült). Én 
meleg szívvel és sok helyütt széles mo-
sollyal az arcomon olvastam el Panni 
néni élettörténetét. Ki tudja, talán a kö-
tet olvasása közben a tisztelt Olvasó is 
találkozik számára ismerős személyek-
kel, helyszínekkel, érzésekkel.

Dr. Kecskeméthy-Kajzer Veronika

Kicsi a világ

Vízkereszti alma

Amit most elmondok, családi hagyo-
mány volt, s mint ilyen, megszeghe-
tetlen. Édesanyám a nagymamámtól 
tanulta, ő a szüleitől, vagyis nemze-
dékek során öröklődött.

Karácsony estéjén édesanyám almát 
tett a vizes kancsóba. Ünnepi pillanat 
volt ez. Várt és áhított. A legszebb, pi-
ros jonatán almát úgy engedte a vízbe, 
mintha örök szertartást folytatna.

– Miért teszed bele? – kérdeztem 
eszmélésem idején.

– Hogy ne fájjon a torkunk. Ebben 
hinni kellett.

Igen, mi almás vizet ittunk kará-
csonytól vízkeresztig. Eleinte kiváló 
ízt adott az alma, de ahogy teltek a 
napok, úgy fintorogtam tőle, pedig 
naponta friss víz került a kancsóba. 
Volt nap, hogy akár háromszor négy-
szer is újratöltöttük. Csak azt nem ér-
tettem, ha ilyen finom és egészséges, 
akkor Lőrincz nagypapa miért issza 

szívesebben a bort? Nosza, megkér-
deztem tőle:

– Te nem akarsz egészséges lenni?
– Én a bortól gyógyulok, unokám.
Egyébként nem volt ellenemre ez 

a megbolondított víz. Nagyon is ked-
veltem az első napokban. Ám amikor 
elérkezett vízkereszt ünnepe, édes-
anyám éppoly ünnepélyesen, ahogy 
beletette, kivette az almát. Ha kijött 
belőle… Mert néha úgy megdagadt, 
hogy napokig a kancsóban hagytuk, 
amíg annyira összeaszott, hogy egy-
szerűen kiönthettük. De ha azonnal 
kijött, akkor édesanyám felszeletelte 
az almát. Egy cikkelyt nekem is adott.

– Edd csak meg, kisfiam – erőltette 
belém –, így leszel egészséges.

Amikor később, családfőként én is 
meg akartam honosítani ezt a szo-
kást, nem sikerült.

Ma vízkereszt napja van. Vajon isz-
szák-e még az almától illatos vizet 

valahol e hazában? Most éppen fáj a 
torkom. Ha már elvetettük ezt a régi, 
szép szokást, akkor megérdemlem a 
torokfájást.

Takács Tibor

Takács Tibor (1927–2014) író, 
költő, Táncsics Mihály-díjas 
újságíró. 1997-ben a Kossuth 
Rádió felkérte, hogy írjon és ol-
vasson fel jegyzeteket a hajnali 
hallgatóknak a Reggeli Króni-
kában. Az elhangzott Útrava-
lók 2004-ben kötetben is meg-
jelentek. Írásunk innen való.
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Karácsony. A téli napforduló ősi ünne-
pe; a kereszténységben Jézus Krisztus 
földi születésének emléknapja; az öröm 
és békesség, a család és a gyermekség, 
az otthon és a szülőföld, az életet adó 
fény megszületésének ünnepe. A vilá-
gosság örök győzelme a sötétség fölött. 
Az alábbiakban az ünnephez kapcso-
lódva Sárhelyi Erika és Mohai V. Lajos 
költő egy-egy versét adjuk közre.

Sárhelyi Erika: CSILLAMOS

Viszi a fényt a villamos,
oda, hol egy kis arcot szépre mos,
oda, hol tompák a színek,
vagy üres a pitvara a szívnek.
Viszi a fényt a síneken,
oda, ahol túl sok a nincstelen,
oda, hol tartós a harag,
vékony a hit, a telek meg vadak.
Viszi a fényt az utcákon,
hogy jusson mindenhová karácsony,
hogy halványuljon a bánat,

hol az angyalok nemigen járnak.
Viszi a fényt a villamos,
csillámlik a jó öreg 4-6-os,
s mint összehangolt fényfüzér,
az ünnep a lelkekben körbeér.

Sárhelyi Erika költő

Mohai V. Lajos: 
A VÁROSSZÉLI ANGYALOK

(Előhang a Curriculum vitae-ciklushoz)
 
Az angyalok, az angyalok!
Gipszbe-roskadva álltak.
Kisírt szemmel álmodtak:
hiszékeny szellem-árnyak.
 
Városszéli angyalok,
mostohák valahányan,
árván vergődve éltek
a föld örök porában.
 
Kerengtek láthatatlan
az idők kezdete óta:
istállók, ólak tövében

szótlan meghúzódva.
 
Testük hideg árkaiban
elrejtett mohafátyol:
száraz szalmát görget a szél
elszabadult bálákból.
 
Pókhálószálas angyalok;
hosszú éjszakákon
fejük préselt virágok közt
egérrágta zsákon.
 
A menny színarany bősége
eléjük sose tárult.
Értük Isten képmásának
arcizma se rándult.
 
A városszéli angyalok
az út végére állnak,
s egy földre döntött kőkereszt
imáira vigyáznak.

Mohai V. Lajos József Attila-díjas 
író, költő, esszéista

Az igazi karácsony a szívekben van

KÖNYVELÉS PUSZTAZÁMORON!
„A szomszédban lakó könyvelő a legjobb garancia!”

Több éves helyi és környékbeli referenciákkal rendelkezünk.
SIMONNÉ HARGITAY LINDA ÉS SIMON ATTILA

TEL: +36 20 3444 035 | WWW.TIPPADO.HU

• TELJESKÖRŰ KÖNYVELÉS
• ADÓTERVEZÉS, 

CÉGALAPÍTÁS

• TANÁCSADÁS, KONZULTÁCIÓ
• MUNKA- ÉS SZEMÉLYÜGY
• BÉRSZÁMFEJTÉS




